

Lumen

Selected Proceedings from the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies
Travaux choisis de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle

LUMEN

Preface

Préface

Fiona Ritchie and Pascal Bastien

Volume 29, 2010

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1012022ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1012022ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Society for Eighteenth-Century Studies / Société canadienne d'étude
du dix-huitième siècle

ISSN

1209-3696 (print)

1927-8284 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Ritchie, F. & Bastien, P. (2010). Preface / Préface. *Lumen*, 29, v–v.
<https://doi.org/10.7202/1012022ar>

Preface/Préface

This volume consists of a selection of papers presented at the twenty-ninth annual meeting of the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies, held in Montreal, Quebec in 2008. The conference theme was 'The Eighteenth Century: Influence of the Past, Presence of the Future'. We are delighted to include the plenary lectures on both aspects of this theme delivered by Benoît Melançon (Université de Montréal) and Jack Lynch (Rutgers University), as well as several other essays which reflect the richness and diversity of the topics and approaches represented at this meeting. We thank the contributors, and indeed all of the conference delegates, for their enthusiasm and generosity.

Fiona Ritchie and Pascal Bastien

Les articles réunis dans ce volume ont été présentés dans le cadre du vingt-neuvième congrès de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle, tenu à Montréal, Québec, en 2008. Le thème du congrès était « Le dix-huitième siècle : influence du passé, présence du futur ». Nous sommes particulièrement heureux de pouvoir réunir dans ce volume les deux conférences plénières offertes par Benoît Melançon (Université de Montréal) et Jack Lynch (Rutgers University), ainsi qu'une sélection d'autres contributions reflétant la richesse et la diversité des objets et des approches qui ont caractérisé le succès de ce congrès. Que tous ces auteurs, et que tous les participants à cet événement, soient particulièrement remerciés pour leur enthousiasme et leur générosité.

Fiona Ritchie et Pascal Bastien